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A nagyon finom, enyhén 
sárga színű por több he-
lyen, főleg a személy-

gépkocsikon kezdett feltűnő 
lenni az elmúlt napokban. Ma-
rosvásárhely környékén példá-
ul Vadadban figyeltek fel ilyen 
lerakodásra a járműveken. Ér-
dekesnek tűnik a képződmény 
alakja is. Nem kerek, inkább el-
nyújtott, szálszerű sárga „vala-
mi”, ami úgy tűnik, porral van 
vegyülve.

Pollenről lehet szó

Nem időjárási tényezőhöz 
köthető a nagy mennyiségű 
por – közölték érdeklődésünk-
re a marosvásárhelyi területi 
meteorológiai központ munka-

társai. Tegnap megkérdeztük 
Makkai Gergelyt, a központ 
vezetőjét is, aki elmondta: az 
elmúlt években ugyan érke-
zett szaharai homok térsé-
günkbe, a napokban azonban 
északi szél fújt, az nem sodor-
hatott erre sivatagi homokfel-
hőket. Ő személy szerint nem 
látta, de elképzelhetőnek tart-
ja, hogy virágporról legyen szó. 
Elmondta még, hogy az utóbbi 
időben nem volt semmi olyan 
meteorológiai esemény, ami 
ilyen nagy mennyiségű porkép-
ződéssel járt volna. 

Székelyudvarhelyi kollégá-
ink kérdésére válaszolva a Har-
gita Megyei Környezetvédelmi 
Ügynökség is azt válaszolta, 
hogy nem mutattak ki nagyobb 

koncentrációjú pormennyisé-
get. Domokos László József, az 
ügynökség vezetője szerint vi-
rágporról lehet szó, melyet az 
erős szél a szokásosnál na-
gyobb területeken hordott szét. 
Feltételezhető, hogy emiatt ju-
tott nekünk is. Ezt erősítette 
meg Máthé István, a csíkszere-
dai Sapientia EMTE biomérnöki 
tanszék docensének mikrosz-
kópos vizsgálata is. Az ered-
mény alapján úgy véli, hogy 
az erős széllökések messze 
széthordták a Hargitán és a 
környéken található fenyvesek 

pollenjét, így került Udvarhely- 
és Marosszékre is, és mivel 
errefelé a lucfenyő a leggyak-
rabban előforduló fenyőféle, ő 
erre a fajtára gyanakszik. El-
mondta azt is, hogy a jelenség 
nem annyira szokatlan, hiszen 
egy-két éve személyesen is lá-
tott pollenfelhőt a hegység felől 
Csíkszereda irányába szállni.

Csak enyhébb légúti panaszok

Az illetékesek elmondása 
szerint ebben az időszakban 
többen szenvednek allergiá-

tól, azonban nem fordultak töb-
ben a háziorvosokhoz, mint más 
évek hasonló időszakában, 
vagy például a múlt hónapban, 
ugyanakkor a közegészségügyi 
igazgatóságnál sem jelentettek 
több esetet. Tény, hogy többen 
panaszkodnak – mióta a jelen-
ség a közösségi oldalak témájá-
vá vált – köhögésre, gyakoribb 
és bőségesebb könnyezésre, 
„torokkaparásra”, ám ez nem 
biztos, hogy feltétlenül a sárga 
por hatása lenne.
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Tegnap jóhiszemű termé-
szetvédő vásárhelyiek megkon-
gatták a vészharangot – ismét 
kivágtak két fát a Vár sétányon.

Kimentünk a helyszínre, hogy 
ellenőrizzük – nem rosszindu-
latú híresztelésről van szó? Ki-
derült, hogy valóban hiányzik 
két fa. Illetve, egyik fának a tör-
zse és koronája, a másikat tő-
ből vágták ki. Az első a sétány 
alsó végénél valamivel fennebb, 
a várfal oldalán volt, most már 
csak egy emberderék-magassá-
gú törzsdarab van meg belőle. 
Az ágai és levelei a sétány kö-
zépső részén, egy pad mellett 
voltak halomba rakva. A másik 
a Kőrösi Csoma Sándor szobor 
mellett volt, ezt a gyökerétől 
metszették el.

Érthetetlen dolgok

Megkérdeztük Szakács Lász-
ló természetvédőt, aki korábban 
a városháza azon bizottságá-
nak volt tagja, amely a fakivá-
gások engedélyezését hagyta 
jóvá. Ő épp Szovátán tartózko-
dott, így nem ismerte pontosan 
a helyzetet, nem tudott konkrét 
dolgot mondani. Mint elmond-
ta, van tudomása arról, hogy a 
Vár sétányon vannak kivágás-
ra megérett, kiszáradt fák, de 
nem tudja, hogy azokat vág-

ták-e ki. Azt tudja, hogy amikor 
még az említett bizottság tag-
ja volt, nagyon mostohán bán-
tak a favágási engedélyekkel. 
Volt olyan, hogy kivágtak he-
tet, olyat, ami életképes, meg-
menthető lett volna, két másikat 
viszont, amelyek valóban kiszá-
radtak, meghagyták. 

Megkerestük Ábrán Pétert, a 
Maros Megyei Környezetvédel-
mi Hivatal természetvédelmi fe-
lelősét. Ő már pontos adatokkal 

szolgált, ugyanis ismerte a hely-
zetet. A két fa teljesen kiszáradt, 
tehát a kivágásuk valóban in-
dokolt volt – mondta el lapunk-
nak a természetvédelmi felelős. 
Más kérdés az, hogy miként, és 
miért kellett kivágni. Számára 
érthetetlen, hogy a várfal mel-
letti ostorfát miért kellett derék-
ban elvágni. Mint ahogyan az is, 
hogy miért csak most került ki-
vágásra, ugyanis ennek előtte 
több életképes fát kipusztítottak 

a sétányról, ezt az elszáradtat 
meg hagyták a helyén. „Ez el-
száradt, alig egy-két élő ágacs-
kája volt földközelben, indokolt 
volt tehát a kivágása” – mond-
ta el Ábrán.

Elpusztított szentjánoskenyérfa

„Nagyobb a baj a másikkal, a 
Kőrösi-szobor mellett. Azt úgy 
tűnik, szándékosan pusztítot-
ták el” – folytatta. Ez a híres 

Gleditsia triachantos, vagy le-
pényfa, de ismert krisztustövis 
néven, a terméséről meg szent-
jánoskenyérfának is nevezik. 
Tavaly már ki akarták vágni, ak-
kor a környezetvédelmiseknek 
sikerült megakadályozni, mert 
egészséges fa volt. Erre a hivatal 
elköltöztette a fát az eredeti he-
lyétől olyan öt méternyire. „Tel-
jesen szakszerűtlenül, földlabda 
nélkül ültették át, ami ekko-
ra méretű és korú fánál végze-
tes” – magyarázta el Ábrán. És a 
végzet bekövetkezett: a fa kiszá-
radt. Ezért kellett most kivágni.

Átláthatatlan honlap

Ábrán Péter szerint a legna-
gyobb baj ebben a kérdésben 
az átláthatatlanság. A polgár-
mesteri hivatal honlapján van 
egy fakivágások jóváhagyásával 
kapcsolatos fejezet. Ott kellene 
lennie a kivágás indoklásának, 
a fa fényképének, hogy bárki 
megnézhesse. Már kérések tu-
catjaival ostromoltuk a hivatalt, 
hogy a honlap tájékoztatását te-
gyék teljessé, a mai napig sem 
találtunk meghallgatásra. Ha 
fényképes indoklás volna, bár-
ki megnézhetné a honlapot, s 
meggyőződhetne arról, mi a va-
lós helyzet.
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Enyhén sárga színű por lepte el az elmúlt napokban a személygépkocsikat

Virágporra gyanakszanak

Sárgásra festi a sötét színű járműveket a vastagon megülő por

Derékba vágott ostorfa a várfal mellett
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Az elmúlt napokban furcsa, sárgás lerakódás 

lepte be az épületeket, de különösen a járműve-

ket. A meteorológusok szerint szó sincs az elmúlt 

években tapasztalt, Afrikából érkező szaharai 

homokról. A kertészmérnökök úgy vélik, nehezen 

elképzelhető, hogy ilyen nagy mennyiségű virág-

por szálljon a vidékre, a mikroszkópos vizsgálat 

meglepő eredményt hozott.

Akkor vízen úszott

Három héttel ezelőtt a közösségi oldalakon terjedt el, hogy a ma-
rosvásárhelyi Víkendtelep medencéinek vize szennyezett ilyen 
porral. Akkor a marosvásárhelyi polgármester tanácsadója azt 
mondta el, hogy a kisebb növények, de a fák is pollent szórnak a 
szélbe. A víkendtelepi csónakázó vizét a vadgesztenyefák virágpo-
ra „szennyezte” – állította a tanácsadó. A szakemberek szerint a 
pollenkibocsátás hajnali 5 és délelőtt 10 óra között a legnagyobb.

Újabb fákat vágtak ki a marosvásárhelyi Vár sétányon
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